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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 20 listopada 2024 r. w Urzędzie Miejskim                       
w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 1015 

 

Komisja Budżetu i Finansów w składzie: 

1)  Wiese Ewa – Przewodnicząca Komisji, 
2)  Blejder Katarzyna, 
3)  Kucharski Jacek, 

4)  Wróblewski Józef. 
 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Marciniak Natalia – Burmistrz 

2) Husarek Marta – Zastępca Burmistrza 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik 

4) Błoch Beata – Dyrektor MGOPS  
5) Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 
 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji. Następnie przedstawiony został porządek posiedzenia.   

 

 
Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Statut Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kamieniu 

Krajeńskim.  
2. Zmiany w WPF. 
3. Zmiany w budżecie na 2024 r. 

4. Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok. 
5. Określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
6. Obniżenie średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczania podatku rolnego na 2025 rok. 
7. Opłata od posiadania psów. 

8. Zmiana przebiegu istniejącej drogi gminnej na terenie gminy Kamień 
Krajeński. 

9. Pozostałe projekty uchwał. 

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 

 
III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad.I.1. Statut Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                      

w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kamieniu Krajeńskim 
Pani Beata Błoch. Poinformowała, że Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Kamieniu Krajeńskim jest jednostką organizacyjną gminy i od 

dnia 1 stycznia 2025 r. będzie realizował zadania Miejsko-Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

W celu zapewnienia ciągłości prac komisji konieczne jest wprowadzenie 
Statutu w brzmieniu stanowiącym załącznik do przedmiotowej uchwały. 
 

Radny Pan Józef Wróblewski stwierdził, że jeżeli Miejsko – Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej będzie realizował zadania Miejsko-Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych to z tego tytułu jest 
oszczędność jednego etatu, co uznał za plus.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 4 głosami za.       
 

Ad.I.2. Zmiany w WPF. 
  

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe 

zgodnie z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 

2024.  
Planowane na rok 2024 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynoszą:  

- dochody ogółem – 54.563.900,45 zł,  
- wydatki ogółem – 63.409.946,98 zł,  
W uchwale tej deficyt pozostał bez zmian i wynosi 8.846.046,53zł.  

Nastąpiła natomiast zmiana przychodów i rozchodów. Uchwałą nr 114/24              
z dnia 30.10.2024r. Rada Nadzorcza WFOŚiGW w Toruniu umorzyła kwotę 

57.060,00 zł pożyczki udzielonej na zadanie pn. „Termomodernizacja 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Szkoły Podstawowej i Przedszkola 
Samorządowego w Kamieniu Krajeńskim" nr umowy PB15030/OA-wnc                  

z dnia 11.08.2015r. Umorzona kwota dotyczyła rat pożyczki z 2024r.                    
w kwocie 14.245,00 zł i z roku 2025 kwota 42.795,00 zł. W związku                        
z powyższym w 2024r. rozchody zostały zmniejszone o 14.245,00 zł                         

i wynoszą 662.984,22 zł, oraz w 2025r. zmniejszone o 42.795,00 zł i wynoszą 
643.418,33 zł. Poprzez zmianę w rozchodach nastąpiła zmiana                             

w przychodach, które w 2024r. również zostały zmniejszone o 14.245,00 zł               
i wynoszą 9.509.030,75 zł, poprzez zmniejszenie nadwyżki z lat ubiegłych              
o kwotę 14.245,00 zł i wynosi ona 4.378.971,71 zł.  



3 
 

W załączniku Nr 2 Wprowadzone zostały zmiany w następujących 

zadaniach:  
1. "Budowa dróg na terenie Gminy Kamień Krajeński – droga na 

Brzuchowo".  
Wartość zadania 2.185.711,88 zł, zwiększenie zadania o 167.893,33 zł,                
w poszczególnych latach wydatki będą następujące:  

- w 2024r. 2.185.711,88 zł (zwiększenie o 167.893,33 zł.),  
- w 2025r. 0,00 zł.  
Zwiększenie środków nastąpiło na podstawie promesy dofinansowania 

inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych Nr Edycja6PGR/2023/2708/PolskiLad o kwotę 167.893,33 zł 

na to zadanie. Aktualna wartość dofinansowania wynosi 1.959.711,88 zł. 
Pozostała kwota to środki własne w wysokości 226.000,00 zł.  
2. „Zabezpieczenie i rekonstrukcja fragmentów zabytkowych murów 

miejskich w Kamieniu Krajeńskim”  
Wartość zadania 482.520,00 zł (zwiększenie o 100.000,00 zł)                               

w poszczególnych latach wydatki będą następujące:  
- w 2024r. 32.520,00 zł,  
- w 2025r. 470.000,00 zł (zwiększenie o 20.000,00 zł).  

Powyższe środki przeznaczone są na pokrycie kosztów nadzoru 
inwestorskiego. 
 

Radna Pani Katarzyna Blejder zapytała czy powstanie kiedyś parking 
koło kościoła w Kamieniu Krajeńskim.   

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że powstanie, ale 

najpierw mury, a potem parking. Poinformowała również o rozmowie                      

z Proboszczem parafii z Kamienia Krajeńskiego. Teren ten zostanie 
wyrównany na tyle na ile będzie to możliwe. Ustawiony zostanie również 

TOITOI. Parafianie zgłaszają taką potrzebę. Trzeba ustalić czy ma być to 
całorocznie czy tylko w okresie letnim. Podkreśliła również, że zostanie 
udzielona pomoc przy renowacji ogrodzenia cmentarza. W okresie zimowym 

pracownicy mają mniej pracy. Nie ma wówczas tylu spraw porządkowych                
i pielęgnacji zieleni. Każde przęsło będzie po kolei ściągane, odnawiane                    
i malowane. Na wiosnę zostanie zrobiona również podmurówka od strony 

ulicy.   
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 4 głosami za.       
 

Ad.I.3. Zmiany w budżecie na 2024 r. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach                      
w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach. 

 
Radny Pan Jacek Kucharski zapytał o zadanie inwestycyjne dot. 

przebudowy oczyszczalni ścieków. Zapytał na jakim jest to etapie i kiedy 

zostanie zakończone.  
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Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że wykonawca 

deklarował zakończenie do września br., ale ogólnie umowa podpisana jest 
do końca marca. Myśleli, że uda się to szybciej wykonać. Trzymają się zatem 

terminu do końca marca.   
 
Następnie Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Wiese wyraziła 

zadowolenie z podjętej decyzji dotyczącej nowego pieca do WDK w Dąbrówce. 
Poprzedni piec nie był odpowiedniej mocy i dlatego ciężko było dogrzać 
budynek.  

 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.      
 
Ad.I.4. Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2025 rok. 
 
 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn. Poinformował, że na podstawie art. 5 ust. 1 ustawy z dnia               
12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2023 r. poz. 

70 i z 2024 r. poz. 1635), Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim w drodze 
uchwały, określa wysokość stawek podatku od nieruchomości, z tym, że 
stawki nie mogą przekroczyć stawek określonych w obwieszczeniu Ministra 

Finansów z dnia 25 lipca 2024 r. w sprawie górnych granic stawek 
kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2025 (M.P. z 2024 r. poz. 716). 

Z raportu Głównego Urzędu Statystycznego wynika, że ceny towarów i usług 
konsumpcyjnych w I półroczu 2023 r. w stosunku do I półrocza 2024 r. 
wzrosły o 2,7 %.  

 Ustalając stawki podatku od nieruchomości na rok 2025, sugerowano 
się sytuacją ekonomiczną mieszkańców i przedsiębiorców, jednocześnie 

dbając o dobro gminy, stąd przyjęto wzrost stawek w podatku od 
nieruchomości w stosunku do stawek z roku 2024 na poziomie 5,00%.  
  

W przedmiotowym punkcie poruszono temat podatku rolnego. 
Podkreślano, że trzeba się bardziej pochylić nad tym właśnie podatkiem. 
Jeżeli chodzi o inflację to w rolnictwie ona zupełnie nie działa. Działa tylko 

jeżeli chodzi o koszty.  
 

 Radny Pan Józef Wróblewski stwierdził, że rolnicy nie powinni 
narzekać. Otrzymują m.in. różne dopłaty, a kiedyś nie było nic. Zwrócił 
uwagę, że V i VI klasy ziemi zwolnione są z podatku rolnego, a podatek rolny 

płacony jest od hektara przeliczeniowego.  
 

Radny Pan Jacek Kucharski zwrócił uwagę, że za chwilę odezwą się 

również przedsiębiorcy, którym potężnie wzrosły koszty pracy. Składka 
zdrowotna wzrosła. Zaczną się wszyscy odzywać.    

 
Radny Pan Józef Wróblewski nawiązał do kwoty 7,65 zł od pozostałych 

budynków twierdząc, że jest podwyżka 8,5%, a w tej pozycji są wszystkie 

chlewiki z terenów byłych PGR. Na tych terenach mieszkają renciści                       
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i emeryci. Stwierdził, że za te budynki jest większa opłata niż za budynki 

mieszkalne. Ta stawka powinna być niższa. Podkreślił również, że od 
budynków mieszkalnych Sępólno Krajeńskie ma 0,99 zł/m2, a Kamień 

Krajeński ma 1,03 zł.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że w Sępólnie 

Krajeńskim mają więcej przedsiębiorców, inne źródło dochodu. Mogą sobie 
na to pozwolić, aby mieć trochę niższą stawkę.  
 

Radny Pan Józef Wróblewski podkreślił, że zawsze walczył o te chlewiki 
i będzie dalej walczył. Nie zgadza się na taką podwyżkę.  

 
Radny Pan Jacek Kucharski nawiązał do podatku rolnego. Zapytał ile 

jest mniej do budżetu przy obniżce o 1 zł.  

 
Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że 20 tys. zł.  

 
 Według wyliczeń radnego Pana Józefa Wróblewskiego przy obniżce 
podatku rolnego do 84,75 zł wychodzi 4 zł mniej na 1 hektarze, 40 zł przy  

10 hektarach i 400 zł przy 100 hektarach.  
 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że stawki zostały 

przedstawione i jeżeli ktoś się z nimi nie zgadza może zagłosować przeciwko. 
Jeżeli miałyby zostać wprowadzone jakieś zmiany to należałoby zorganizować 

spotkanie wszystkich radnych. Inwestycje zaplanowane zostały na podstawie 
zaproponowanych stawek.   
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały                  
3 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się (J. Wróblewski).   

 
Ad.I.5. Określenie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 

 
 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn. Poinformował, że na podstawie art. 10 ust. 1 ustawy z dnia              

12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2023 r. poz. 
70 i z 2024 r. poz. 1635), Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim w drodze 

uchwały, określa wysokość stawek podatku od środków transportowych,               
z tym że roczna stawka podatku od jednego środka transportowego nie może 
przekroczyć stawek określonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 

25 lipca 2024 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków                
i opłat lokalnych na rok 2025 (M.P. z 2024 r. poz. 716) oraz stawki nie mogą 
być niższe niż ogłoszone w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia                       

9 października 2024 r. w sprawie stawek minimalnych podatku od środków 
transportowych obowiązujących w 2025 r. (M.P. z 2024 r. poz. 883). Zgodnie 

z dyspozycjami zawartymi w wyżej wymienionych obwieszczeniach Rada 
Miejska w Kamieniu Krajeńskim określa wysokość stawek podatku od 
środków transportowych.  
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Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że chce być przyjazna 

przedsiębiorcom i przyciągnąć ich do naszej gminy. Dlatego też proponuje się 
stawki podatków od środków transportowych przedstawione w projekcie 

uchwały. 
  

Radny Pan Jacek Kucharski zapytał ile gmina straci subwencji ogólnej 

w wyniku obniżenia podatku. 
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn zwrócił uwagę, że wchodzą nowe zasady 

finansowania. Środki już zostały inaczej wyliczone, a w przyszłych latach ma 
być jeszcze inaczej. Podkreślił, że na plus będzie to, że gmina pozyskuje 

przedsiębiorców.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że im bardziej 

przedsiębiorcze podejście tym lepiej będzie premiowane.   
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 4 głosami za.      
 

Ad.I.6. Obniżenie średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na 2025 rok. 
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn. Poinformował, że Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim na 

podstawie art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym 
(tj. Dz. U. z 2024 r. poz. 1176 i poz. 1635) uprawniona jest do obniżenia ceny 
skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 

obszarze gminy.  
 Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego               

z dnia 18 października 2024 r. (M. P. z 2024 r. poz. 891) średnia cena skupu 
żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok 
podatkowy 2024 wyniosła 86,34 zł za 1 dt.  

 Zasady ustalania podatku rolnego reguluje w/w ustawa o podatku 
rolnym. Opodatkowaniu podatkiem rolnym podlegają grunty sklasyfikowane 
w ewidencji gruntów i budynków jako użytki rolne, z wyjątkiem gruntów 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej innej niż działalność 
rolnicza. Podatek rolny za rok podatkowy wynosi:  

- od 1 ha przeliczeniowego gruntów gospodarstw rolnych – równowartość 
pieniężną 2,5 dt żyta,  
- od 1 ha fizycznych gruntów pozostałych – liczba hektarów wynikająca                   

z ewidencji gruntów i budynków – równowartość pieniężną 5 dt żyta;  
 Proponuje się obniżenie średniej ceny skupu żyta przyjętej jako 
podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Kamień Krajeński           

w 2025 r. z kwoty 86,34 zł do kwoty 84,75 zł tj. o 1,84 % mniej niż 
maksymalna stawka określona przez GUS. 

 
Radny Pan Józef Wróblewski podkreślił, że jeżeli w przypadku podatku 

rolnego ma zostać obniżona wysokość to przy podatku od nieruchomości też 
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powinna być. Podobnie jak przy podatku od nieruchomości podał wyliczenia 

podatku rolnego. 
 

Radni zwrócili uwagę, że w inny sposób ta kwota jest wyliczana, nie             
w taki sposób jak wyliczał radny Pan Józef Wróblewski.   
 

Radny Pan Jacek Kucharski zwrócił uwagę, że jeżeli uchwała                       
z zaproponowaną stawką nie zostałaby na sesji przez radnych podjęta to 
wchodzi podatek z ustawową stawką GUS. Wtedy sytuacja byłaby jeszcze 

gorsza.  
 

Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Wiese podkreśliła, że każdy 
powinien wziąć pod uwagę to, że w budżecie są zaplanowane inwestycje. 
Jeżeli będą zmiany to będzie problem z inwestycjami. Nie da się zrobić tak, 

aby każdy był zadowolony.   
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały                 
2 głosami za, przy 1 głosie przeciw (K. Blejder) i 1 głosie wstrzymującym się 
(J. Wróblewski).       
 
Ad.I.7. Opłata od posiadania psów. 
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn. Poinformował, że art. 18a ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku 

o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2023 r. poz. 70 i z 2024 r. poz. 
1635) przyznał kompetencje Radzie Gminy do wprowadzenia opłaty od 
posiadania psów na terenie jej działania. Na podstawie art. 19 pkt 1 lit.            

f Rada Gminy, w drodze uchwały określa zasady ustalania i poboru oraz 
terminy płatności i wysokość stawek opłat określonych w ustawie, z tym że 

stawka opłaty od posiadania psów nie może przekroczyć 178,26 zł rocznie od 
jednego psa. Górna granica stawki w opłacie od posiadania psów została 
określona w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 25 lipca 2024 r.                  

w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na 
rok 2025 (M.P. z 2024 r. poz. 716). 
 Zgodnie z art. 18a ust. 2 opłaty od posiadania psów nie pobiera się od: 

- członków personelu przedstawicielstw dyplomatycznych i urzędów 
konsularnych oraz innych osób zrównanych z nimi na podstawie ustaw, 

umów lub zwyczajów międzynarodowych, jeżeli nie są obywatelami polskimi     
i nie mają miejsca stałego pobytu na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej – 
pod warunkiem wzajemności;  

- osób zaliczonych do znacznego stopnia niepełnosprawności w rozumieniu 
przepisów o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych – z tytułu posiadania jednego psa;  

- osób niepełnosprawnych w rozumieniu przepisów ustawy z dnia                        
27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 

osób niepełnosprawnych – z tytułu posiadania psa asystującego; 
- osób w wieku powyżej 65 lat prowadzących samodzielnie gospodarstwo 
domowe – z tytułu posiadania jednego psa;  
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- podatników podatku rolnego od gospodarstw rolnych – z tytułu posiadania 

nie więcej niż dwóch psów. 
 Kierując się przepisami ustawowymi zaproponowano stawkę opłaty od 

jednego psa w wysokości 42,00 zł. 
 

Brak dyskusji.  

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 

4 głosami za.      
 
Ad.I.8. Zmiana przebiegu istniejącej drogi gminnej na terenie gminy 

Kamień Krajeński. 
 
 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Kierownik 

Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera. Poinformowała, że na 
podstawie art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych, należy dokonać zmiany przebiegu istniejącej drogi publicznej 
zaliczonej do kategorii dróg gminnych publicznych. W dniu 31.10.2024 roku 
wystąpiono do Zarządu Powiatu Sępoleńskiego o wyrażenie opinii w sprawie 

zmiany przebiegu drogi gminnej o nr 020511C zlokalizowanej na terenie 
gminy Kamień Krajeński, zaliczonej do kategorii dróg gminnych uchwałą nr 
XXII/177/2009 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 26 lutego 

2009 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (Dz. Urz. Woj. 
Kuj. Pom. z 2009 r., Nr 37, poz. 804). 

Podjęcie uchwały związane jest z zakończeniem zadania budowy ww. 
drogi i wymogiem rozliczenia uzyskanego dofinansowania. 
 

Radna Pani Katarzyna Blejder zapytała o drugie przejście dla pieszych 
na ul. Polnej od strony ul. Sępoleńskiej. Zapytała czy w tym miejscu zostaną 

wymalowane pasy.    
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

jest tam przejście dla pieszych, ale nie jest ono oznakowane.  
 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że jest to nowy typ 

przejścia – przejście sugerowane.  
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera dopowiedziała, że 
jest to przejście sugerowane i projektantowi chodziło o to, aby przechodzący 
nie tracił czujności.   

 
Radny Pan Jacek Kucharski zapytał o znak 30 km/h i czy dobrze 

rozumie, że obowiązuje to na odcinku całej drogi i że żadne skrzyżowanie 

tego nie odwołuje.  
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera potwierdziła, że 
tak jest.  
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Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 4 głosami za.      
 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

Brak  

 
Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Radna Pani Katarzyna Blejder zapytała o działkę naprzeciwko szkoły, 
której nie można przekształcić na parking. Zapytała czy zostało już ustalone 

czy ktoś ją użytkuje, płaci dzierżawę.  
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

nikt tej działki nie dzierżawi od gminy. Zostanie sprawdzone czy granica jest 
przekroczona. Jeżeli została przekroczona i jest użytkowana to wystosowane 

zostanie odpowiednie pismo.   
 
Radna Pani Katarzyna Blejder podkreśliła, że jeżeli osoby te nie 

miałyby dzierżawy to można by poprosić, aby w zamian za to dbały                       
o porządek na tym terenie.    
 

Radny Pan Józef Wróblewski zgłosił problem z odpływem wody przy ul. 

Bydgoskiej w Zamartem przy 2 wjazdach na posesje prywatne. Stwierdził, że 
trzeba w tych miejscach odkręcić śruby, zdjąć blachy i wyczyścić kanały. 

 
Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

zostało wystosowane pismo w tej sprawie, ale nie ma jeszcze odpowiedzi.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że pracownicy GDDKiA 

przyjechali po pierwszym zgłoszeniu. Podkreśliła, że zawsze przyjeżdżają                 
i reagują na takie zgłoszenia.  
 

Radna Pani Katarzyna Blejder zapytała o czyszczenie studzienek                 

w Płociczu. Na zebraniu wiejskim była o tym mowa, ale nikt dalej tego nie 
wyczyścił.  

 
Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

pojawi się ktoś i zostanie to wyczyszczone.  
 

Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Wiese zwróciła uwagę, że 
dojeżdżając do Dąbrówki przy wyjeździe z ul. Cerkwickiej przy krzyżu jest 
zaniżenie. Nie ma tam odpływu. Ogromna kałuża zasłaniała połowę jezdni.  

 Zapytała również czy Pani Burmistrz wie może coś więcej na temat 
ścieżki rowerowej na odcinku Dąbrówka – Sławęcin.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że na Konwencie nie 

było mowy na ten temat, a priorytetem są drogi.  
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Radna Pani Katarzyna Blejder zapytała czy było jakieś spotkanie 

dotyczące wozu strażackiego do Płocicza.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że było.  
 

Radny Pan Józef Wróblewski wyraził niezadowolenie w związku z tym, 

że nie została wyremontowana droga powiatowa na odcinku Zamarte - 
Jerzmionki. Stwierdził, że jest to wstyd.   
 

 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 20 listopada 2024 r.   

 
 

 

  

Przewodnicząca Komisji                                                                   

/-/ Ewa Wiese 


